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PROTOKÓŁ NR 0012.2.9.2018  
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 

w dniu 9 października 2018r. 
 
Miejsce posiedzenia: sala nr 130 A UM. 
czas posiedzenia: godz. 14.30 – 15.45 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Polityki Gospodarczej                            
i Bezrobocia, oraz zaproszeni goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad. 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Projekty strategiczne. 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Przyjęcie protokołu z dnia 18 września 2018r. 

6. Zakończenie posiedzenia. 

 

Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji – Tadeusz Sławik, powitał 
przybyłych na posiedzenie radnych oraz zaproszonych gości.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad został przyjęty głosami: za-3, przeciw–0, wstrzymujących 
się– 0.  
 

Ad.3. 
Projekty strategiczne. 

Komisja zapoznała się z informacją nt. aktualnego stanu projektów 
strategicznych, które  omówił Zastępca Prezydenta Miasta Roman Foksowicz. 
 
Radni otrzymali opracowanie dotyczące: 
- Rewitalizacji społeczno-gospodarczej obszarów miejskich: Jar Południowy, 
Centrum Nauki, Innowacji i Biznesu, Ośrodka Wypoczynku Niedzielnego, 
- Południowej Obwodnicy Miasta, 
- Stworzenia wielofunkcyjnej przestrzeni publicznej w rejonie ulic Sybiraków                    
i Północnej, 
- Uruchomienie bezpośredniego połączenia kolejowego z Aglomeracją Śląską. 
 
Opracowanie stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

1. Ośrodek Wypoczynku Niedzielnego. 

 
 



2 
 

Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji 
To jest temat, który praktycznie wszyscy w mieście chcieli, aby był zrealizowany. 
Oczywiście potem widzieliśmy pewne sprawy inaczej. Wydaje się, że można było 
tych pieniędzy być może w innych programach szukać. Nie mam tej wiedzy, 
natomiast tak też mieszkańcy niektórzy zorientowani mówią. Była też dyskusja 
taka, czy nie wstrzymać się rok, czy dwa lata i były zdania podzielone w tej 
sprawie, bo jedni mówili, żeby się wstrzymać i za wszelką cenę poszukać tych 
pieniędzy z zewnątrz, a inni, że nie.  Taka decyzja została ostatecznie podjęta, 
żeby zrobić to ze środków własnych. Wolałbym osobiście, żeby poczekać rok, czy 
dwa lata i ściągnąć milion, czy dwa miliony, ale to jest moje zdanie. Co do 
zakresu OWN-u, to tutaj cieszy przełamanie pewnej bariery związanej                 
z Nadleśnictwem, natomiast martwi mnie inny temat tj.brak miejsca do kąpania. 
Uważam, że w drugim etapie powinno coś takiego powstać. Należy przełamać 
bariery myślowe i psychologiczne, bo również słyszeliśmy, że w Nadleśnictwie nic 
nie można zrobić, a teraz słyszę, że nie da się miejsca do kąpania, bo drzewa, 
czy coś tam jeszcze innego. To jest moje osobiste zdanie, ale też wynikające z 
wielu rozmów z mieszkańcami. Oczywiście mieszkańców cieszy, bo jest to dobre 
miejsce i zresztą w mieście już historyczne, bo tam się wychowały całe pokolenia 
z osiedla Gwarków i osiedla VI, ale i całego miasta.  
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Jeśli mogę dodać, bo chciałem też powiedzieć o drugim etapie i jeszcze nawiązać 
do pierwszego etapu, jeżeli byłaby możliwość sięgnięcia po środki                                    
i dofinansowanie z polskich programów unijnych, to byśmy sięgnęli. Niestety nie 
ma w tej chwili takich programów i priorytetów, gdzie można by tego typu rzeczy 
finansować. Więc próba była z czeskich programów, gdzie uzyskaliśmy pieniądze 
na inne inwestycje i to się udało. Natomiast niestety OWN nie zdobył takiej  
popularności w ocenie czeskich środowisk, które oceniały projekty żeby to 
realizować. Drugi etap, to głównie zagospodarowanie stawów, wykonanie 
tarasów widokowych nadwieszonych nad promenadą, plac wielofunkcyjny, plac 
po dawnym basenie, gdzie jest promenada drewniano-piaszczysta wzdłuż stawu    
i przystosowanie tego stawu z wykonaniem pomostu do tego, żeby obserwować 
przyrodę, oraz wykonanie parku sensorycznego, place zabaw i budynek. Dawny 
budynek do zagospodarowania na cele takie, jakie spełniał, czyli funkcjonalne, 
usługowe i gastronomiczne. 
 
Szymon Klimczak-radny RM 
Popieram mojego przedmówcę p. Tadeusza Sławika, że rzeczywiście jak się 
rozmawia z ludźmi, to brakuje im miejsca tj. kąpieliska i sam liczyłem na to, że 
wydając 8 mln zł będziemy w stanie pomnożyć to w jakiś sposób, żeby nie robić 
tego za … Szkoda, ale tutaj chyba chodziło o coś innego. 
 
Ryszard Rakoczy-radny RM 
Czy to idzie z pieniędzy Unii Europejskiej, transgranicznych? 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Nie, z własnych. Drugi etap? 
 
Ryszard Rakoczy-radny RM 
Tak. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Będziemy się starali o dofinansowanie. Dalej będziemy próbowali to 
dofinansować, natomiast pierwszy etap poszedł tylko ze środków własnych.  
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Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Jeszcze jedno bym dodał, bo tam panie Prezydencie zabrakło dróg, ścieżek, bo są 
w takim stanie, jakim są i myślę, że będzie to w drugim etapie. Dwa zasadnicze 
kierunki tj.od osiedla VI i osiedla Gwarków. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Od osiedla VI jest dobre dojście przy kościele od ul.Kusocińskiego ulicą 
Kazimierza Wielkiego, gdzie mamy już w tej chwili wyłonionego wykonawcę                    
i będzie wykonana droga, która była wysypana kamieniem. Ponieważ czekaliśmy 
z tym, aż minie boom odwiedzania OWN-u. W tej chwili ludzie chodzą, ale mimo 
wszystko jest możliwość zrobienia obecnie tej drogi i dojście będzie dużo lepsze, 
niż było. Nie szło tego zrobić w trakcie budowy OWN-u, bo jeździł tam ciężki 
sprzęt i trudno, żeby drogę budować i puszczać od razu ciężki sprzęt po tej 
drodze. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Trzeba będzie zrobić od strony ul.Cieszyńskiej trzeba będzie zrobić. 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Od strony parkingu. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
To Nadleśnictwo. 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Od ul.Cieszyńskiej owszem jest nasz parking i co prawda jak na potrzeby tego 
obiektu jest bardzo mały, natomiast jest ścieżka w dół, a potem jest jedna 
alternatywna ścieżka od strony ul.Kazimierza Wielkiego, ale istotnie widzimy 
potrzebę stworzenia przejścia od strony alei tj.od prosektorium.  Tam jest co 
prawda w tej chwili zamknięte przejście dla pieszych tj.kładka, którą trzeba 
doprowadzić do użyteczności, żeby można było tamtędy przechodzić. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Rozumiem, że nie jest planowane od strony osiedla Tuwima, bo tam są niewielkie 
odcinki, a stamtąd dużo ludzi przychodzi i nawet więcej, niż od strony alei. 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Nie, my mówimy, że również jest droga od strony Kazimierza Wielkiego, która 
akurat schodzi się w jednym miejscu z drugą drogą, którą będziemy 
remontować. Zawsze tamtędy ludzie schodzili, natomiast projekt Kazimierza 
Wielkiego dotyczył również poszerzenia wraz z budową chodnika ulicy Kazimierza 
Wielkiego na całej długości osiedla Tuwima.  
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Kto wymyślił tak brutalne obcięcie dębów? 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Nadleśnictwo. Jest taki przepis, że nawet jeżeli w trybie spec ustawy zarządca 
składa wniosek o przejęcie pasa drogowego, to w stosunku do Nadleśnictwa jest 
tylko wyjątek, że drzewa które rosną na tym terenie do przejęcia, pozostają 
własnością Nadleśnictwa i Nadleśnictwo ma obowiązek wyciąć, obciąć. 
Obserwowaliśmy to przez cały czas jeżdżenia na budowę, jak to robili długo                                     
i niefachowo.  
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Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Ale to była barbarzyńska decyzja, żeby tak obciąć dęby i dziesiątki osób o to 
pytało, dlaczego tak się stało? To była decyzja w Mieście, czy w Nadleśnictwie? 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
W Nadleśnictwie, to stanowi Nadleśnictwo i ich decyzje. Czekaliśmy, aż oni z tego 
terenu ustawowo swoje drzewa zbiorą. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Szkoda, bo tych parę przepięknych dębów chyba już uschnie. 
 
 

2. Uruchomienie bezpośredniego połączenia kolejowego                                   
z Aglomeracją Śląską. 

 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Jestem rozczarowany, bo od początku roku rozmawiamy o sfinansowaniu 
niedużej ścieżki, czyli Studium Wykonalności i to jest Marszałek z potężnym 
budżetem i to są gminy. Dalej nie ma decyzji, decyzja miała zapaść w tym roku 
po to, żeby w tym roku zacząć Studium, albo na początku przyszłego roku                      
i decyzji nie ma. Czas jest zmarnowany panie Prezydencie, bo na pamiętnym 
spotkaniu Minister Bittel powiedział, że nie sfinansują. Natomiast oni by to zrobili, 
ale nie ma szans na to i to nie są duże pieniądze.   
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
To jest 5 mln zł. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Dobrze, to jest rola Marszałka, a jak nie chce Marszałek, to gminy. Tylko ktoś to 
musi skoordynować i ktoś to musi zamknąć. Jesteśmy teraz w takim momencie, 
że jest dobra wola i są rozmowy z gminami i one są pozytywne, ale finału nie ma 
w postaci konkretnej kwoty zabezpieczonej na Studium Wykonalności. Interesuje 
mnie kwota tych paru milionów, żeby była pełna wiedza tzn.są pieniądze i jest 
robione Studium Wykonalności, czyli dwa elementy tj.projekt i oddziaływanie na 
środowisko. Tego nie ma, kadencja się kończy, będzie nowa. To jest bardzo złe 
rozwiązanie panie Prezydencie. Oczywiście, pan tutaj odpowiada jako 
Wiceprezydent  Jastrzębia-Zdroju tj.jednej gminy, ale to jest kwestia 
skoordynowania. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
To nie są proste rozmowy z gminami panie Przewodniczący i okres 
przedwyborczy nie ułatwia tego tematu, więc to są powody dla których wszyscy 
bardziej patrzą na 2019r., a nie na ten rok. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Rozumiem. Czy Marszałek podał jakąkolwiek kwotę, że zapewni na Studium? Czy 
padła kwota? Rozumiem, że są jakieś zapewnienia gmin, że umieszczą to                        
w budżetach, czy każda gmina jakąś kwotę wskazała? 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Tak. 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Był jakiś mechanizm, metodologia? 
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Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
To była kwestia rozmów i każdy określał, na ile ich stać, ile może i na ile jest dla 
nich możliwe do współfinansowania, bo trudno wymagać od małych gmin, które 
nie mają wielkich budżetów. Tak naprawdę przez Łaziska, Orzesze i tak jeżdżą 
pociągi, więc to jest ukłon z ich strony, że mówią o tym, żeby pociągi nie jechały 
wyremontowaną już praktycznie trasą na Tychy, tylko prosto na Katowice. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Żeby też się u nich zatrzymały takie pociągi, które się nie zatrzymują. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Tak i to samo Mikołów, gdzie też jeżdżą pociągi i mogliby powiedzieć, że nie 
interesuje ich to, bo mają pociągi, ale solidarnie poczuwali się do tego, że chcą                    
z nami współpracować w tym zakresie.  
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Czyli w tej sprawie ktokolwiek będzie w Jastrzębiu rządził, to musi od nowa… 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Nie od nowa. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Powrócić do tematu? 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Wrócić do tematu. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Rozumiem, że Jastrzębie jest koordynatorem? 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Tak, z racji tego, że to jest nasz główny interes, dlatego jesteśmy motorem i siłą 
napędową całości. Budżet województwa śląskiego wbrew pozorom nie jest taki 
wielki, przy tych inwestycjach, które Urząd Marszałkowski prowadzi, to ciężko 
otrzymać dofinansowanie, ale to nie są małe pieniądze. Myślę, że w jakiejś 
mierze uda nam się pokryć potrzeby na Studium Wykonalności. 
 
Radny Ryszard Rakoczy odczytał artykuł na temat kolei w Jastrzębiu-Zdroju, 
zamieszczony na stronie Ministerstwa Gospodarki i Infrastruktury. 
 
Ryszard Rakoczy-radny RM 
Tutaj jest opisana cała historia, łącznie z obecnością pana Przewodniczącego 
Rzońcy na spotkaniu w Urzędzie Miasta. W artykule jest również napisane, że 
pieniądze w następnej perspektywie będą zablokowane pod jednym warunkiem, 
że Studium Wykonalności będzie wykonane. Koszt takiego Studium i tutaj jest 
napisane w granicach od 1-4 mln zł, więc rozbieżność jest bardzo duża. Dobrze, 
ale jest szansa.  
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Jest szansa i o tym też mówię cały czas. 
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Ryszard Rakoczy-radny RM 
Drugie pytanie dotyczy gruntów w Zdroju pod dworcem, który się spalił                   
i pod wierzą ciśnień, a właściwie całego gruntu, gdzie robiliśmy podziały 
geodezyjne. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Rozdzielaliśmy to jeszcze. Grunty są w trakcie przejęcia i sytuacja z dworcem 
jest taka, jaka jest tzn.spalił się i tutaj Powiatowy Inspektor Nadzoru 
Budowlanego wydał decyzję o wyburzeniu. Jesteśmy tym zaskoczeni                               
i zbulwersowani, bo jesteśmy w trakcie procedury przejęcia tego dworca. Było 
wszystko przygotowane tzn.podziały i PKP Nieruchomości chciało od nas 
informacji na cel, jaki zostanie przeznaczony, więc wskazaliśmy cel przede 
wszystkim komunikacyjny, bo tylko na taki może zostać przejęty nieodpłatnie. 
Cel komunikacyjny, czyli centrum przesiadkowe i dokładnie na takie cele, jakie 
planujemy przy odtworzeniu kolei, czyli funkcjonalność tego jako dworca 
kolejowego z centrum przesiadkowym. Zwróciliśmy się również o przejęcie 
całego pasa ul.Dworcowej, aż do ul.Północnej, żeby w przyszłości myśleć również 
o połączeniu ul.Północnej, o którym mówi się od trzydziestu lat. Połączenie 
ul.Północnej z ul.Dworcową jako alternatywy objazdu ul.11 Listopada, co jest 
konieczne w przyszłości do wykonania. Natomiast PKP upiera się przy tym, że 
niemożliwe jest przejęcie nieodpłatnie, chociaż wskazujemy cel komunikacyjny, 
ponieważ nie ma w ewidencji… 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Nie ma budynków i nie ma w ewidencji drogi publicznej, bo jest to tylko kawałek 
drogi, która stanowi dojazd do tych budynków, które tam są. Dwa, albo trzy 
budynki są skomunikowane z lokalnej wewnętrznej drogi. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Natomiast w dalszym ciągu przebiegu do ul.Północnej wskazujemy cel 
komunikacyjny i jest to w ewidencji dróg publicznych sprzed 1997r. i nie może 
zostać przekazane nieodpłatnie. Kwota, jaka może być brana pod uwagę, to 
ok.45 tys. zł. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Za cały ten obszar? 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Część tej nieruchomości ul.Dworcowa.  
 
Ryszard Rakoczy-radny RM 
Mówimy teraz o dworcu, peronach, drodze dojazdowej, aż do końca… 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Nie, sam dworzec jest wydzielony przy obrysie budynku. 
 
Ryszard Rakoczy-radny RM 
Dobrze, ale do dworca trzeba dojechać. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Od dworca dalej w kierunku ul.Północnej, to jest nieruchomość, za którą trzeba 
zapłacić.  
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Ryszard Rakoczy-radny RM 
To trzeba zapłacić. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Panie Prezydencie, to jest zasadne. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Do tego zmierzamy. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Zróbmy to na tej sesji. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Nie zrobimy na tej sesji. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Jaka jest przeszkoda? 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Nie zdążymy tego zrobić, bo to nie jest tak, że PKP ma to wycenione. 
 
Ryszard Rakoczy-radny RM 
Ale tutaj chodzi o stworzenie zadania, żeby mieli możliwość wykonania tego.   
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Wykonamy. Wnioski są złożone i jest dogadywana sprawa z PKP, ale to nie trwa 
niestety tydzień, czy dwa tygodnie i tak samo jest z dworcem tzn. będzie 
uchwała o przejęciu tego. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Myślę, że taka wola będzie w przyszłej kadencji i ktokolwiek będzie, że co można, 
to warto zrobić.   
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Do tego zmierzamy, żeby to przejąć. 
 
 

3. Południowa Obwodnica Miasta. 
 
Damian Gałuszka-radny RM 
Mam pytanie, ponieważ mieszkańcy ul.Wyzwolenia otrzymują regularnie pisma, 
że w związku z remontem tej ulicy będą wykupowane grunty i to się zgadza, bo 
tak generalnie ma być. Natomiast, proszę nie pisać tym mieszkańcom, że remont 
tej drogi będzie w 2018r.-2019r., bo wiemy wszyscy, że nie będzie.  
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Nikt im tak nie pisze.  
 
Damian Gałuszka-radny RM 
Nie wiem, czy akurat tak dosłownie, ale ludzie z radością otrzymują to pismo                    
i rozumiem, że są wybory, natomiast im tłumaczę, że remontu tej drogi nie 
będzie.    
 
 



8 
 

Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Na pewno nie piszemy, że w 2018r. 
 
Damian Gałuszka-radny RM 
Jeżeli chodzi o wykup gruntów, to rozumiem. Natomiast, to jest w kontekście 
nadchodzącego niebawem remontu, więc nie może tak być. 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
W trybie spec ustawy mieszkańcy dostali tylko powiadomienie, że została wydana 
decyzja dotycząca budowy, przebudowy ul.Wyzwolenia na całym odcinku i na 
razie tyle. Przy tylu mieszkańcach i zainteresowanych jest ogłoszenie                            
o możliwości zobaczenia projektu i złożenia uwag, a w konsekwencji  odwołania. 
W trybie administracyjnym nic więcej nie otrzymali. 
 
Damian Gałuszka-radny RM 
Na przykład rodzina **** dostała pismo, ile im zabierzemy. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Ponieważ, to już wiadomo. 
 
Damian Gałuszka-radny RM 
Chodzi o to, jak pani słusznie zauważyła, że ludzie tam mają prawo dyskutować. 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Mają prawo przyjść, zobaczyć jak wygląda projekt i ile się im zabiera i w jakim 
kształcie i do tego się ustosunkować pismem, bądź dalej już idąc tj.odwołaniem 
od decyzji. To jest w tej chwili przez mieszkańców bardzo wykorzystywane                       
i jeżeli chodzi o ulicę Dąbrowskiego, to są odwołania mieszkańców dotyczące 
zajętości części pasa drogowego pod chodnik. Ulica Dubielec, to już drugi, czy 
nawet trzeci rok sprawy sądowe się toczą. Mieszkańcy są już na tyle świadomi, 
że ze swoich praw korzystają. 
 

4. Strefa Centrum. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Ile jest hektarów w centrum? 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Ok. 10 ha. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Ile tam może hektar kosztować? 
 
Ryszard Rakoczy-radny RM 
250 zł. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Nie, więcej. Mamy wycenę na przykład gruntu, gdzie jest przetarg ogłoszony przy 
Gwarku i ta wycena jest dużo wyższa, niż podana tutaj kwota. 
 
*  Informacje zawarte w protokole podlegają ochronie na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  o dostępie                           
do informacji publicznej (t.j. Dz.U. z 2018r., poz.1330)    
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Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Tam trzeba dopiero zainwestować, a widać, że to nie jest proste. Byłoby to 
marzenie jastrzębian, żeby tam mogło powstać centrum miasta z prawdziwego 
zdarzenia przy udziale Miasta. Nie wiem, może znajdą się jakieś w przyszłości na 
to środki.  
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Miasto dysponuje tam bardzo małym i ograniczonym kawałkiem, który właściwie 
w całości nic nie znaczy.   
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Można zrobić piękny park, ponieważ jest starodrzew. Siedemdziesiąt procent 
mieszkańców Jastrzębia mieszka w tej części między ul.Północną,                             
ul.11 Listopada, ul.Podhalańską i ul.Graniczną. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Z koncepcji, którą inwestor przedstawiał wcześniej, wynikało zachowanie 
dwunastu drzew. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Inwestor robi to, żeby jakieś minimum zrobić, bo patrzy po swojemu na ten 
biznes. Chyba, że znajdzie się inwestor inny, który spojrzy bardziej szerzej na 
problemy tej inwestycji i połączy to z oczekiwaniami mieszkańców i stworzy taki 
biznes. Czyli coś, co wyróżni to spośród innych tego typu przedsięwzięć, ale 
potrzeba inwestora z otwartą głową, albo może kiedyś samorząd będzie w stanie 
to kupić.  Nie wiem, czy to jest możliwe, ale czasami takie rzeczy trzeba też 
rozważać.  
 
Ryszard Rakoczy-radny RM 
Czy inwestor jest właścicielem tego gruntu, czy dalej jest na etapie umowy 
przedwstępnej? 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Nie wiemy. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
W moich rozważaniach nie miałoby to znaczenia, bo jest kwestia tego, jaka 
mogłaby być cena transakcyjna tego gruntu? 
 
Ryszard Rakoczy-radny RM 
To jest różnica panie Przewodniczący. Dlatego, że jeżeli na tym terenie inwestor 
poskupywał tereny, które były z odzysku tj.po zwrotach i jest właścicielem tego 
terenu, to mamy do czynienia z jednym dużym inwestorem, a inaczej mielibyśmy 
do czynienia z rozczłonkowanymi właścicielami gruntów. Natomiast firma, która 
była, to jest poważny inwestor deweloperski, więc uważam, że cena może być na 
pewno inna, niż jest w operacie szacunkowym.     
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
W tamtym roku ukazało się ogłoszenie o sprzedaży przez firmę, która jest 
właścicielem tych właśnie nieruchomości i cena podana w ogłoszeniu, to 6 mln zł. 
Przez kilka miesięcy była taka cena, a potem to zmieniono, bo obserwujemy                      
i chyba była cena 4,5 mln zł, a później ogłoszenie zniknęło.  
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5. Centrum Nauki, Innowacji i Biznesu. 
 
Ryszard Rakoczy-radny RM 
Do tego projektu były przyznane pieniądze z Unii Europejskiej z Euroregionu 
Śląsk Cieszyński w wysokości ok.9-13 mln zł i pieniądze były już w formie dotacji 
przyznane, czy zrezygnowaliśmy z tych pieniędzy? 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Nie zrezygnowaliśmy z tego, pieniądze są i umowa jest podpisana. 
 
Ryszard Rakoczy-radny RM 
W/w środki są na określony cel. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Na określony cel tj. na remont tego budynku, zgodnie z przeznaczeniem na 
Centrum Innowacji i przygotowywane z partnerem czeskim. 
 
Ryszard Rakoczy-radny RM 
Zmieniło się coś z pierwotnego projektu? 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Nic się nie zmieniło, a jedynie koszty jakie tam zostały określone, bo niestety 
przetarg pokazał, że koszty remontu tego budynku są… 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Prawie 25 mln zł.  
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Natomiast dofinansowania mamy 8 mln zł, z czego część na wyposażenie. Teraz 
złożyliśmy wniosek o przesunięcie terminu realizacji do końca marca 2021r.                    
i wiemy, że decyzja jest pozytywna, ale nadal nie mamy oficjalnej odpowiedzi ze 
strony instytucji zarządzającej na temat tego, czy zostało to przesunięte? Więc 
czekamy dalej na oficjalną informację o wyrażeniu zgody na przesunięcie terminu 
realizacji. 
 
Ryszard Rakoczy-radny RM 
Jeżeli tam brakuje do zamknięcia kosztorysu 15 mln zł, to nie wiem, czy 
znajdziemy takie pieniądze w budżecie Miasta, żeby to dokończyć?  
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
To mogłoby mieć sens, ale gdyby ten cel był inny, żeby tam był powtarzalny 
przemysł, który może tworzyć kiedyś przychody, a tutaj będą koszty. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Tylko przypominam, że na ten cel tj.Centrum Nauki, Innowacji i Biznesu nie ma 
możliwości pozyskania żadnych środków zewnętrznych. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Być może w nowych programach, które z tego, co wiem są ciągle ….w Komisji 
Europejskiej i takie informacje z Rządu płyną, że to już ma być dogadane 
tj.miliardy złotych. Nie wiem, czy zostanie to dogadane i czy Komisja będzie 
chciała, żeby Polska się rozwijała, czy ma być zapleczem ludzkim i surowcowym 
itd.? Zobaczymy, czy to się uda wywalczyć, bo jeśli tak, to wtedy będą pieniądze 
na rewitalizację pewnych obszarów poprzemysłowych i obiektów 
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poprzemysłowych, a w tym pokopalnianych. Nigdy tak nie jest, że jest jedyna 
wątpliwość, ale najbardziej prawdopodobne i wtedy jest szukanie innej koncepcji, 
a co z tym? Nie wiem, czas pokarze.  
 
Szymon Klimczak-radny RM 
Pytanie odnośnie tego, jak długo wiemy o istnieniu programów wyszehradzkich, 
czy co trzy miesiące są nabory? 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Mniej więcej i na różne projekty. 
 
Szymon Klimczak-radny RM 
Od kiedy są nabory?  
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Pierwszy był do końca września.  
 
Szymon Klimczak-radny RM 
Dlaczego nie startowaliśmy? 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Nie startowaliśmy, ponieważ do tego potrzeba czterech państw i jesteśmy                       
w trakcie rozmów ze Słowacją, Czechami i Ukrainą na temat wspólnego startu,    
w tym innowacje, badanie i rozwój przedsiębiorczości. Właśnie startupy, żeby 
tutaj uruchomić coś takiego, jak pokazuje ostatnia konferencja gospodarcza                     
i mamy tutaj ciekawe pomysły, które można uznać za startupy, a chociażby 
ławka.  
 
Damian Gałuszka-radny RM 
Tak, tylko na konferencji nie było nikogo z zagranicy.  
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Mamy pomysły mieszkańców naszego miasta, którzy jednak w tym kierunku coś 
próbują realizować i być może to w jakiś sposób pomoże. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Na pewno, tylko nie ma miejsca, gdzie mogliby to realizować i potem emigrują. 
Jesteśmy przez cały czas na starcie. 
 
Ad.5. 
Wolne głosy i wnioski. 

Nie zgłoszono. 

Ad.6. 

Przyjęcie protokołu z dnia 18 września 2018r. 

Protokół z dnia 18 września 2018r. przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, 
wstrzymujących się –0. 
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Ad.7. 

Zakończenie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji – Tadeusz Sławik podziękował wszystkim za przybycie               
i zakończył posiedzenie Komisji. 

 

 

Protokołowała 
 
Alicja Kogut                                               Przewodniczący Komisji 

Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 
 
 

TADEUSZ SŁAWIK 

 


